
 
 
 

Side 1 af 4 

Det Danske
Spejderkorps

Frivilligt Drenge- 
og Pige-forbund, 

FDF

De grønne 
pigespejdere

15. november 2023 
 

Referat af Forretningsudvalgsmøde tirsdag d. 7. november i 
Hedehuset. 
 
 
Til stede: Lene Egeberg KFUM, Annette Vad DGP, Karsten Kejlhof FDF, Peter 
Hansen Foreningsudvalget, Per Stigaard Foreningsudvalget og John Månson DDS. 

 
Fraværende: Henrik Stigaard De Gule Spejdere 
 
Dagsorden: 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af et nyt punkt 8: Høring om FDF- 
ansøgning om ”Opstart af træ- og vægklatreaktiviteter”. 
 
2. Godkendelse af referat, FU-møde 6. september 2023 
 
Referatet blev godkendt. 
 
3. Evaluering af den aflyste lederaften 2. oktober 
 
Vi drøftede årsagerne til den manglende tilmelding.  
 
Generelt er opfattelsen, at de unge ”tager tingene som de kommer”. De oplever 
ikke, at emnet er vigtigt.  
 
Lene har returneret det bevilgede tilskud til kommunen. 
 
4. Eventdag i City 2 lørdag d. 18. november 
 
DGP: Maja og Annette, KFUM: Lene, FDF Høje Taastrup: Karsten + en mere. De 
mødes kl. 9.30 på torvet. 
 
Karsten medbringer et lille telt. Annette medbringer et bord. 
 
Annette laver en lille gættekonkurrence. Karsten laver nogle mindre opgaver, 
som placeres, så deltagerne skal rundt i butikkerne og finde og løse opgaverne. 
 
Begivenheden er udelukkende blevet italesat som en idrætsevent. 
 
Der var enighed om, at vi møder op og ser, hvordan eventet løber af stablen. 
Hvis vi føler os løbet over ende af idrætten bliver det en engangsforeteelse.  
 
De, der har et beachbanner, medbringer dem. 
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5. Vores nye folder 
 
John orienterede om folderen, som er på vej. På bagsiden er vores visioner, 
krydret med de 5 logoer. 
Restoplaget bruger vi i fremtiden ved andre arrangementer. 
 
6. Nyt fra Foreningsudvalget 
 
Peter orienterede om nedsættelse af et udvalg under foreningsudvalget, som skal 
prøve at fremme samarbejdet mellem foreninger på tværs. 
 
Peter orienterede om udvalgets behandling af nogle tilskudssager. 
 
7. Nyt fra grupper og kredse 
 
DDS: 
 
Balder: 
Intet nyt. 
 
Sct. Paul: 
De er begyndt at beplante deres nye grund med frugttræer m.v. De ældste 
spejdere har været på sheltertur, men de yngste skal på hyttetur i 
førstkommende weekend. 
 
Wagandoo: 
De har holdt havedag i øsende regn med næsten 25 deltagere. Og så har to 
forældre lavet et nyhedsbrev, som er rundsendt til hele gruppen. De håber, det 
kan blive en halvårlig tradition. 
 
Kommende begivenheder er fælles juletur til Avnstrup, juletræssalg på Axeltorv 
og fabrikation af næsten 100 forudbestilte juledekorationer.  
 
Jacala: 
De har for øjeblikket den største trop i 20 år med mere end 20 spejdere. 
Og så har gruppen fået 2 nye ledere 
 
I Appsihytten er de næsten færdige med at installere et nyt køkken. Herudover 
har de holdt arbejdsweekend hvor der endnu engang er smidt en hel container 
fuld af affald ud. 
 
Loke: 
 
De har oprettet venteliste til deres ulveflok. Der er lidt over 50 ulveunger. 
 
På seneste weekendtur var der 21 forældre med som hjælpere. De var 64 afsted. 
 
De planlægger jul i Hedeland, men har problemer med at få lov til at være på det 
sædvanlige sted.  
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KFUM: 
 

Gruppen vokser stadig i medlemsantal og har lige rundet 100 medlem-mer. Det 
sætter lidt ekstra pres på lederne, så der er ikke så meget over- skud til at 
deltage/lave en masse ekstra arrangementer.  

De søger med lys og lygte efter ekstra lederkræfter. 

Den årlige juleweekend i december går til gruppens hytte Oruphøj i nærheden af 
Hvalsø, og der er god tilslutning til turen. 

Gruppens nyligt valgte kasserer har desværre valgt at trække sig igen, hvorfor 
der skal findes en ny inden årsskiftet. 

Herudover arbejdergruppen med udbygning af Oruphøj. 
 
FDF  
 
Hedehusene: 
Ikke så meget nyt. Fortsat god tilgang. 
 
Høje Taastrup: 
Ikke de store nyheder. De nye ledere gør et godt stykke arbejde. 
 
Taastrup: 
Intet nyt. 
 
DGP: 
 
De har deltaget i Stafet for Livet på arealet ved den gamle Rønne- vangsskole. De 
vil fortsætte deltagelsen fremover. 
Der er kommet nogle nye piger hos de mindste børn, kaldet Spilopspejd. 
 
8. Høring om FDF-ansøgning om ”Opstart af træ- og 
vægklatreaktiviteter”. 
 
FDF Høje Taastrup har søgt foreningsudvalget om tilskud til renovering af et 
klatrestativ og indkøb af klatreudstyr samt deltagelse i et klatreinstruktørkursus. 
 
Projektet skal understøtte kredsens ønske om udvikling af nye aktiviteter og 
dermed gerne tiltrække flere medlemmer. 
 
Der var enighed om, at vi gerne vil støtte ansøgningen med ovennævnte 
begrundelse. Der er en forventning om, at de andre grupper og kredse kan få lov 
til at låne væggen, hvilket Karsten bekræftede. 
 
9. Eventuelt 
 
Lene har deltaget i det første møde i styregruppen vedr. trænerakade miet. 
Gruppen skal hjælpe med at sikre styring af og ramme for projektet. 
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Ungdomsskolen har udbudt trænerakademiet som valgfag i 9. klasse. Der er 
allerede 35 deltagere, som har tilmeldt sig. 
Der er tale om et forløb for de unge ledere og trænere.  
 
Lene fortalte om en fodboldklub, som i Gadehaveområdet har oprettet et hold for 
børn med udfordringer. Desværre er der ingen grupper eller kredse, som har 
ressourcer til at optage sådanne børn. 
  
Næste møde er d. 9. januar 2024 kl. 17.00 i Hedehuset, hvor vi også skal servere 
for deltagerne i lederakademiet. 
 
 
John Månson 
 
Referent 
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